
Rada Miejska w Nowej Rudzie
Radni-Sesja

Protokół nr 53/2022

LIII Sesja w dniu 26 października 2022r.  w sali  uroczystości noworudzkiego Ratusza, Rynek 1 oraz za
pomocą komunikatora Skype. 
Obrady rozpoczęto 26 października 2022 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 12:28 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 20 członków.
Obecni:
1. Andrzej Behan – Przewodniczący Rady Miejskiej 
2. Marta Chojecka
3. Jacek Cichański
4. Andrzej Czerniatowicz
5. Zdzisław Druciak
6. Bogusław Frącek
7. Halina Gajcy  – komunikator Skype
8. Dawid Jędrzejewski
9. Zbigniew Karczewski
10. Jolanta Kasprzyk
11. Marian Kocoń
12. Magdalena Lichwa
13. Jerzy Pulit
14. Janusz Staniocha
15. Jerzy Strawiński
16. Artur Turański
17. Jarosław Ubik
18. Regina Wałęsa
19. Kinga Wiechetek
20. Piotr Wróbel
21. Jadwiga Ziemska

Goście:
1. Tomasz Kiliński - Burmistrz Miasta Nowa Ruda
2. Jan Szeląg – Skarbnik Miasta Nowa Ruda
3. Krzysztof Michalak – Radca Prawny 
3. Małgorzata Łazorko – Jańska – Sekretarz Miasta Nowa Ruda
4. Przemysław Herter – Naczelnik Wydziału WR
5. Barbara Postrach – Naczelnik Wydziału WSO
7. Leszek Wójcik – Naczelnik Wydziału IS
8. Piotr Górnicki – Zastępca Komendanta Straży Miejskiej
9. Sławomir Drogoś – Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej
10. Agata Pilarska – Dyrektor MOK
11. Krzysztof Czajka – Rzecznik Prasowy 
12. Media

1. Otwarcie sesji i powitanie gości.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył 53 sesję Rady Miejskiej.
Powitał radnych oraz zaproszonych gości.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  stwierdził,  że  w  sesji
uczestniczy 20 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji  (zał. Nr 1 –
lista).



3. Porządek obrad sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są uwagi bądź zapytania do
proponowanego porządku obrad. Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go
pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia porządku obrad sesji.

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (19)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Zdzisław Druciak, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski,
Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha,
Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga
Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Bogusław Frącek
NIEOBECNI (1)
Andrzej Czerniatowicz
edit: błąd elektronicznego pomiaru głosów. Radny Bogusław Frącek był „za” przyjęciem proponowanego
porządku obrad LIII sesji Rady Miejskiej.

Przyjęcie porządku obrad w brzmieniu: 
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Porządek obrad sesji.
4. Przyjęcie protokołu z LII sesji Rady Miejskiej
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od
dnia 20 września 2022r. do dnia 17 października 2022r.
6. Podjęcie uchwał :
a) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda
b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2022
c) w sprawie stawek podatku od nieruchomości
d)  w  sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi,
ustalenia stawki opłaty oraz określenia stawki podwyższonej
e)  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  Porozumienia  Międzygminnego  pomiędzy  Gminą
Miejską Nowa Ruda a Gminami tworzącymi Zintegrowane Inwestycje Terytorialne Aglomeracji
Wałbrzyskiej,  wydzielenia  na  ten  cel  odpowiedniego  majątku  oraz  opracowania  dokumentu
strategicznego Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Aglomeracji Wałbrzyskiej na lata 2021-
2027, zwanym Strategią Rozwoju ZIT AW
7. Interpelacje radnych. 
8. Zapytania radnych.
9. Sprawy różne.
- informacja z analizy oświadczeń majątkowych za 2021r. 
1  0  . Zakończenie obrad  

4. Przyjęcie protokołu z LII sesji Rady Miejskiej.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  zapytał  radnych czy  mają  uwagi  do  protokołu  LII  sesji.  Wobec  braku
głosów poddał go pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:



przyjęcia protokołu z LII sesji Rady Miejskiej.

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (18)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Zdzisław Druciak, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski,
Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha,
Jerzy  Strawiński,  Artur  Turański,  Jarosław  Ubik,  Regina  Wałęsa,  Piotr  Wróbel,  Jadwiga  Ziemska
BRAK GŁOSU (2)
Bogusław Frącek, Kinga Wiechetek
NIEOBECNI (1)
Andrzej Czerniatowicz
edit: błąd elektronicznego pomiaru głosów. Radny Bogusław Frącek i Radna Kinga Wiechetek byli „za”
przyjęciem protokołu z LII sesji Rady Miejskiej.

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 20
września 2022r. do dnia 17 października 2022r.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania odnośnie Sprawozdania
Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 20 września 2022 r. do dnia
17 października 2022 r. Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia
20 września 2022r. do dnia 17 października 2022r.

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (19)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Zdzisław Druciak, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski,
Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha,
Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga
Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Bogusław Frącek
NIEOBECNI (1)
Andrzej Czerniatowicz
edit:  błąd elektronicznego pomiaru  głosów.  Radny Bogusław Frącek był  „za” przyjęciem sprawozdania
Burmistrza z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 20 września 2022r do dnia 17
października 2022r. 

6. Podjęcie uchwał :
a) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta - w związku z art. 231 ust. 1 ustawy o finansach publicznych konieczne
jest, dokonanie zmian w treści załącznika:
1. nr 1 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez wprowadzenie

zmian będących następstwem dostosowania wartości w kolumnie roku 2022 do wprowadzanych zmian w
budżecie na rok 2022 według stanu na dzień 26 października 2022r.

nr  2  uchwały  w  sprawie  wieloletniej  prognozy  finansowej  miasta  Nowa Ruda,  będących  następstwem
zmiany planu wydatków zadania pn.: Wymiana wysokoemisyjnych źródeł ciepła w budynkach i lokalach
mieszkalnych  na  terenie  wybranych  gmin  Aglomeracji  Wałbrzyskiej.  Zwiększono  dofinansowanie  ze
środków UE.



Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda.

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (19)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek  Cichański,  Zdzisław  Druciak,  Bogusław  Frącek,  Halina  Gajcy,
Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta Kasprzyk,  Marian Kocoń,  Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel,
Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Regina Wałęsa
NIEOBECNI (1)
Andrzej Czerniatowicz
edit: błąd elektronicznego pomiaru głosów. Radna Regina Wałęsa była „za” przyjęciem uchwały w sprawie
wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda.

Uchwała Nr 401/LIII /22 
Rady Miejskiej w Nowej Rudzie 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda

b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2022

Pan  Jan  Szeląg  –  Skarbnik  Miasta  -  Zwiększa  się  dochody  oraz  wydatki  budżetu  ogółem  o  kwotę
1 226 738,64 zł, w tym:
-  68 236,00 zł  –  w  związku  ze  zmianą  organizacji  zapewnienia  posiłków  w  szkołach  podstawowych.
Obowiązek zapewnienia od 01 września 2022r. każdemu uczniowi w szkole podstawowej jednego ciepłego
posiłku  wynika  z  prawa  oświatowego.  Rodzice  ponoszą  koszty  wynikające  z  zakupionych  składników
potraw szkoła koszty przygotowania. Środki zwiększają plan finansowy Szkoły Podstawowej nr 7.
-  10 057 zł  –  w  związku  z  uzyskanymi  środkami  od  klientów MOPS za  świadczenia  z  lat  ubiegłych,
Jednocześnie zwiększa się plan wydatków jednostki Urząd Miejski w celu wydatkowania środków do ich
dysponenta (Dolnośląski Urząd Wojewódzki).
-  912 000 zł  –  w związku z  większymi dochodami z  tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych.
Jednocześnie zwiększa się plan wydatków na:
- 412 000 zł – obsługe długu – odsetki od wyemitowanych obligacji komunalnych
- 500 000 zł –  odpłatności za pobyt w domach opieki społecznej
- 70 064 zł środki z umowy z PFRON na realizację projektu „Poprawa dostępności dla osób ze szczególnymi
potrzebami w Gminie Miejskiej Nowa Ruda”
-  55 461 zł  tytułem środków na  dodatkowe zadania  oświatowe związane  z  uczniami  z  Ukrainy.  Środki
rozdysponowane na jednostki oświatowe.
-  40.420,64 – dotacja  z  przeznaczeniem na zwrot  części  podatku akcyzowego zawartego w cenie  oleju
napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej przez producentów rolnych
-  70 500,00 zł  –  w  związku  ze  zmianą  organizacji  zapewnienia  posiłków  w  szkołach  podstawowych.
Obowiązek zapewnienia od 01 września 2022r. każdemu uczniowi w szkole podstawowej jednego ciepłego
posiłku  wynika  z  prawa  oświatowego.  Rodzice  ponoszą  koszty  wynikające  z  zakupionych  składników
potraw szkoła koszty przygotowania. Środki zwiększają plan finansowy Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Nr
1.

Dokonuje się przeniesienia planowanych dochodów budżetu na kwotę 13 379 884,50 zł, w tym
- 3 514 235,00 zł – w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej środków uzyskanych w programie Polski
Ład Program Inwestycji Strategicznych (PŁ PIS).



- 165 649,50 zł – w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej środków uzyskanych w postaci darowizn
z przeznaczeniem na pomoc obywatelom Ukrainy.
- 700 000,00 zł – w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej środków przekazywanych przez Wojewodę
Dolnośląskiego z przeznaczeniem na pomoc obywatelom Ukrainy.
-  9 000 000,00 zł  – w związku ze zmianą klasyfikacji  budżetowej  środków przekazywanych na wypłatę
dodatku węglowego

Dokonuje się przeniesienia planowanych wydatków budżetu na kwotę 12 627 808,47 zł, w tym:
-  24 000 zł  –  w  zakresie  planu  finansowego  MOPS  w  Nowej  Rudzie  (przeniesienie  planu  inwestycji
dotyczącej dachu budynku do planu remontów).
- 3 514 235,00 zł – w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej środków uzyskanych w programie Polski
Ład Program Inwestycji Strategicznych (PŁ PIS)
-  9 000 000,00 zł  –  w  związku  ze  zmianą  klasyfikacji  budżetowej  środków  przekazywanych  na
wydatkowanie dodatku węglowego
- 650,25 zł – w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej środków przekazywanych na dodatkowe zajęcia
w zakresie oświaty z przeznaczeniem na pomoc obywatelom Ukrainy (niepubliczne przedszkola).
-  84 923,22 zł  –  zmiany  dotyczące  funkcjonowania  Szkoły  Podstawowej  nr  2  (m.in.  odprawa  rentowa,
składki ZUS do końca roku, zakup materiałów)
-  4 000 zł  –  zmiana  klasyfikacji  dla  realizacji  zadań  w  zakresie  środków  dotyczących  Prawa  ochrony
środowiska (z rozdziału 851 do 900).
Dokonuje się zmiany załącznika nr 4, 6, 7 do budżetu miasta na rok 2022. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2022.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek  Cichański,  Zdzisław  Druciak,  Bogusław  Frącek,  Halina  Gajcy,
Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta Kasprzyk,  Marian Kocoń,  Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek,
Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (1)
Andrzej Czerniatowicz

Uchwała Nr 402/LIII /22 
Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2022

c) w sprawie stawek podatku od nieruchomości

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  -  Zgodnie  z  ustawą  o  samorządzie  gminnym oraz  ustawą  o
podatkach i opłatach lokalnych rada gminy posiada upoważnienie do określania rocznych stawek podatku od
nieruchomości,  obowiązujących  na  terenie  danej  gminy,  z  tym,  że  stawki  te  nie  mogą  przekroczyć
maksymalnych stawek tych podatków określonych w art. 5 ust.1 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych.
Dochody uzyskiwane z tytułu podatków i opłat lokalnych stanowią dochód  własny budżetu gminy, który
przeznaczony jest na realizację jej zadań własnych. Podjęcie uchwały jest zasadne ponieważ górne granice
stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych zgodnie z obwieszczeniem Ministra Finansów w sprawie
górnych  granic  stawek  kwotowych  podatków  i  opłat  lokalnych  na  rok  2023,  uległy  znacznemu
podwyższeniu  w stosunku do obowiązujących w 2022 roku. W związku ze zmianą górnych granic stawek
kwotowych podatków i  opłat  lokalnych,  uzasadnione  jest  urealnienie  obowiązujących na  terenie  miasta
Nowa Ruda stawek podatku od nieruchomości tak, by z jednej strony zabezpieczyć wpływy do budżetu



miasta, które umożliwią realizację jej ustalonych przepisami prawnymi zadań własnych, a z drugiej strony
mieć  na  względzie  interes  społeczności  lokalnej  i  dostosowanie  obowiązujących  stawek  podatku  od
nieruchomości do stawek określonych w Obwieszczeniu Ministra Finansów.  Biorąc pod uwagę powyższe
podjęcie uchwały jest zasadne.

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości.

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (17)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek  Cichański,  Zdzisław  Druciak,  Bogusław  Frącek,  Halina  Gajcy,
Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha,
Jerzy Strawiński, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
PRZECIW (2)
Dawid Jędrzejewski, Artur Turański
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Kinga Wiechetek
NIEOBECNI (1)
Andrzej Czerniatowicz

Uchwała Nr 403/LIII /22 
Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

w sprawie stawek podatku od nieruchomości

d)  w  sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi,  ustalenia
stawki opłaty oraz określenia stawki podwyższonej

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta - W myśl w art. 6j ust. 1 i 2 ustawy z dnia 13 września 1996 r.
o utrzymaniu  czystości  i porządku  w gminach  (tekst  jednolity  Dz.  U.  z  2022  r.,  poz.  1297  ze  zm.),
ustawodawca dopuścił następujące metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od
właścicieli  nieruchomości,  na  których  zamieszkują  mieszkańcy,  przy  czym  opłata  za  gospodarowanie
odpadami komunalnymi stanowi iloczyn:
- liczby mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość, lub
- ilości zużytej wody z danej nieruchomości, lub
- powierzchni lokalu mieszkalnego
oraz stawki opłaty ustalonej na podstawie art. 6k ust. 1.
W niniejszej  uchwale  przyjęto  metodę  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  od
właścicieli  nieruchomości,  na  których  zamieszkują  mieszkańcy  jako  iloczyn  liczby  mieszkańców
zamieszkujących daną nieruchomość oraz stawki opłaty. Spośród wymienionych wyżej wariantów metoda ta
jest  najbardziej  zasadna,  gdyż  ilość  powstających  na  nieruchomości  odpadów  niewątpliwie  wiąże  się
z ilością osób wytwarzających te odpady na nieruchomości.
Z  analizy  wpływów  i  wydatków  w  związku  z  funkcjonowaniem  systemu  gospodarowania  odpadów
komunalnych w gminie oraz biorąc pod wzgląd stawki za odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych
z  terenu  gminy  miejskiej  Nowa  Ruda,  jak  również  prognozowane  ilości  odpadów  na  rok  2023  i
prognozowane  stawki  odbioru odpadów w roku 2023 wynika,  iż  obowiązujące  dotychczas  stawki  opłat
nie pokryją kosztów związanych z funkcjonowaniem systemu gospodarowania odpadów komunalnych. 
Stawkę opłaty obliczono na podstawie szacowanych kosztów, jakie gmina poniesie w 2023 r. w związku
z funkcjonowaniem systemu gospodarki odpadami, zgodnie z art. 6r ust. 2 ustawy. 
W wyniku przeprowadzonej analizy stwierdzono, że niezbędnym jest zwiększenie stawek z 38,00 zł na 41,00
zł  od  osoby  w przypadku  selektywnego  zbierania  i odbierania  odpadów.  Natomiast  w przypadku
nie wypełniania  przez  właściciela  nieruchomości  obowiązku  zbierania  odpadów komunalnych  w sposób



selektywny, Rada Miejska zgodnie z art. 6k ust. 3 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości
i porządku  w gminach  (tekst  jednolity  Dz.  U.  z  2022  r.,  poz.  1297  ze  zm.),  określiła  stawkę  opłaty
podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi, która wynosi odpowiednio dwukrotność stawki
opłaty określonej w § 1 pkt 2 niniejszej uchwały, czyli 82,00 zł od każdego mieszkańca.
Proponowana stawka nie przekracza progu określonego w art. 6k ust. 2a pkt 1 ustawy o utrzymaniu czystości
i porządku w gminach (41,24 zł).
Stawkę dla rodzin wielodzietnych o których mowa w ustawie z dnia 5 grudnia 2014 r.  o Karcie Dużej
Rodziny (tekst jednolity Dz. U. z 2021 poz. 1744) ustala się na poziomie 20,50 zł (zwolnienie wynosi tak jak
dotychczas 50% w stosunku do stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi).
Niezmienione zostaje zwolnienie  dla właścicieli  nieruchomości  zabudowanych budynkami mieszkalnymi
jednorodzinnymi,  którzy  kompostują  bioodpady  stanowiące  odpady  komunalne  w  kompostowniku
przydomowym – ulga w opłatach w wysokości 10 %. Zwolnienie to promuje kompostowanie odpadów, co
ma wpływ na ograniczenie ilości bioodpadów przekazywanych do zagospodarowania w instalacjach do tego
przeznaczonych.
Kalkulację stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przeprowadzono biorąc pod uwagę:
liczbę mieszkańców według deklaracji odpadowych, ilości wytwarzanych na terenie gminy miejskiej Nowa
Ruda odpadów komunalnych w 2022 roku, koszty funkcjonowania systemu biorąc pod wzgląd stawki za
odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych na rok 2022 i 2023. 
W wyniku kalkulacji  stwierdza się,  że w chwili  obecnej wpływy nie są wystarczające, aby zbilansować
wydatki, w związku z tym podwyższa się stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Biorąc powyższe pod uwagę, podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne.

Przewodnicząca  Komisji  Zdrowia  i  Ekologii  –  Regina  Wałęsa  –  Komisja  Zdrowia  i  Ekologii
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
ustalenia stawki opłaty oraz określenia stawki podwyższonej.

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (16)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek  Cichański,  Zdzisław  Druciak,  Bogusław  Frącek,  Halina  Gajcy,
Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński,
Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
PRZECIW (3)
Dawid Jędrzejewski, Artur Turański, Kinga Wiechetek
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Magdalena Lichwa
NIEOBECNI (1)
Andrzej Czerniatowicz
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w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia
stawki opłaty oraz określenia stawki podwyższonej

e)  w sprawie  wyrażenia  zgody  na zawarcie  Porozumienia  Międzygminnego  pomiędzy  Gminą Miejską
Nowa Ruda  a  Gminami  tworzącymi  Zintegrowane  Inwestycje  Terytorialne  Aglomeracji  Wałbrzyskiej,
wydzielenia  na  ten  cel  odpowiedniego  majątku  oraz  opracowania  dokumentu  strategicznego
Zintegrowanych  Inwestycji  Terytorialnych  Aglomeracji  Wałbrzyskiej  na  lata  2021-2027,  zwanym
Strategią Rozwoju ZIT AW



Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – w dniu 22.05.2020 r. Gminy Aglomeracji Wałbrzyskiej podpisały
Deklarację o współpracy w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Aglomeracji Wałbrzyskiej w
perspektywie finansowej UE na lata 2021- 2027. Deklaracja stanowiła punkt wyjścia do podjęcia współpracy
w  ramach  ZIT  AW  w  zakresie  opracowania  Strategii  ZIT  AW  na  nowy  okres  finansowania.
Na podstawie art. 10 w zw. z art. 74 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z
2022 r. poz. 559 z późn. zm.), kierując się możliwościami, jakie stworzyła Komisja Europejska w ramach
perspektywy finansowej 2021-2027 w celu wspomagania zrównoważonego rozwoju obszarów miejskich
oraz  zwiększenia  zaangażowania  miast  i  ich  obszarów  funkcjonalnych  w  zarządzaniu  środkami
strukturalnymi UE, a także mając na uwadze efektywne wykorzystanie środków unijnych przez miejskie
obszary funkcjonalne w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych oraz w oparciu o postanowienia
w/w Deklaracji podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne.

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą
Miejską  Nowa  Ruda  a  Gminami  tworzącymi  Zintegrowane  Inwestycje  Terytorialne  Aglomeracji
Wałbrzyskiej, wydzielenia na ten cel odpowiedniego majątku oraz opracowania dokumentu strategicznego
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Aglomeracji Wałbrzyskiej na lata 2021-2027, zwanym Strategią
Rozwoju ZIT AW.

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (19)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek  Cichański,  Zdzisław  Druciak,  Bogusław  Frącek,  Halina  Gajcy,
Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta Kasprzyk,  Marian Kocoń,  Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel,
Jadwiga Ziemska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Artur Turański
NIEOBECNI (1)
Andrzej Czerniatowicz

Uchwała Nr 405/LIII /22 
Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą Miejską
Nowa Ruda a Gminami tworzącymi Zintegrowane Inwestycje Terytorialne Aglomeracji Wałbrzyskiej,

wydzielenia na ten cel odpowiedniego majątku oraz opracowania dokumentu strategicznego
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Aglomeracji Wałbrzyskiej na lata 2021-2027, zwanym

Strategią Rozwoju ZIT AW

7. Interpelacje radnych.

Radni nie wnieśli interpelacji. 

8. Zapytania radnych.

Radni nie wnieśli zapytań. 

9. Sprawy różne.
a) informacja z analizy oświadczeń majątkowych za 2021r.

Przewodniczący Rady Miejskiej - odczytał informację ( zał. Nr 2 - inf. ) analizy oświadczeń majątkowych



składanych przez Radnych Rady Miejskiej w Nowej Rudzie za 2021r. Zgodnie z art. 24h ust. 1-4 wyżej
powołanej  ustawy radni byli  zobowiązani do złożenia oświadczeń majątkowych przewodniczącemu rady
gminy w terminie do dnia 30 kwietnia 2022r. Z analizy wynika, iż radni złożyli oświadczenia majątkowe w
terminie.  W  wyniku  analizy  nie  stwierdzono  podania  nieprawdy  lub  zatajenia  prawdy  w  związku  z
powyższym nie występowano do urzędu kontroli  skarbowej o kontrolę  oświadczeń majątkowych.  Jeden
egzemplarz oświadczeń majątkowych radnych został przekazany do Urzędu Skarbowego w Nowej Rudzie,
w  trybie  art.  24h  ust.6  wyżej  powołanej  ustawy.  W  trybie  art.  24i  ust.  3  wyżej  powołanej  ustawy
oświadczenia majątkowe radnych zostały opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej. Złożona została
informacja  ( zał. Nr. 3 – inf. ) przez Burmistrza Miasta Nowa Ruda dotycząca oświadczeń majątkowych
pracowników Urzędu Miejskiego. Zgodnie a art.  24h ust.  12 ustawy o samorządzie gminnym Burmistrz
przedstawił Radzie Miejskiej w Nowej Rudzie informację wynikającą z analizy oświadczeń majątkowych za
rok  2021  złożonych  jemu  jako  organowi  do  złożenia  takiego  oświadczenia.  Złożonych  zostało  26
oświadczeń majątkowych przez: Zastępcę Burmistrza, Skarbnika, Sekretarza Miasta, kierowników jednostek
( 7 osób ), kierowników instytucji kultury ( 2 osoby ), prezesów zarządów spółek ze 100 % udziałem gminy (
4 osoby ),  osoby upoważnione przez Burmistrza  do wydawania  decyzji  administracyjnych (  10 osób ).
Wszystkie  oświadczenia  zostały  złożone  w  wymaganym  terminie.  W  wyniku  analizy  nie  stwierdzono
podania nieprawdy lub zatajenia prawdy, ani nadmiernego wzrostu posiadanego majątku niewspółmiernego
do uzyskiwanych dochodów. W związku z powyższym nie występowano do urzędu kontroli skarbowej o
kontrolę  oświadczeń  majątkowych.  Błędy,  które  wykryto  wynikają  z  pomyłek  lub  przeoczeń  przy
wypełnianiu druku oświadczenia niż z chęci zatajenia prawdy lub podania nieprawdy tj. nie zaznaczenia w
związku z  jaką funkcją  składane jest  oświadczenie  oraz czy majątek stanowi  małżeńską współwłasność
majątkową czy majątek odrębny, a także wpisanie do oświadczenia nieaktualnej ( ubiegłorocznej ) kwoty
zadłużenia. Ponadto w roku 2022 wpłynęły 4 oświadczenia majątkowe złożone w związku odwołaniem lub
powołaniem na stanowiska kierownicze w CTS sp. z. o. o. i MOK w Nowej Rudzie. Treść oświadczeń nie
budzi zastrzeżeń. 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – na prośbę Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska p. Jerzego
Dudzika,  który  przechodzi  na  emeryturę,  a  nie  mógł  być  osobiście,  ponieważ  wypadło  mu  służbowe
spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim dotyczące Subregionalnej Aglomeracji Wałbrzyskiej odczytał: 
Cyt.  :„27 października 2022 r.  jest  ostatnim dniem mojej  pracy zawodowej.  To ponad 40 lat  wyzwań i
doświadczeń  w  których  spółka  Agroreg  ma  swoje  udokumentowane  znaczenie  […]  W  większości
wypracowane  rezultaty  dla  Nowej  Rudy  i  nie  tylko  są  trwałe  i  pracują  dla  naszego  wspólnego
bezpieczeństwa i rozwoju. Jestem przekonany, że w tych trudnych obecnie czasach zbudowany potencjał
obroni się, a takie wartości jak praca i rozwój będą nadal dostępne. Wszystkim a szczególnie tym, z którymi
miałem  przyjemność  współpracować,  tym  co  mnie  wspierali  na  tej  niełatwej  ścieżce  restrukturyzacji  i
poszukiwania szansy rozwoju chciałbym serdecznie podziękować”

Radny Zbigniew karczewski – czy gmina będzie rozprowadzać węgiel i w jaki sposób?

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrza  Miasta  – jako  gmina  Nowa  Ruda  wyrazili  pozytywny  akces  na
wykonywanie tego zadania. Jest to pomysł rządowy dotyczący dystrybucji węgla poprzez samorządy gminne
chociaż osobiście uważa go za kuriozalny. W sytuacji, w której znajdują się, niektórzy mieszkańcy będą
chcieli  ten  proces  uruchomić,  ale  dopiero  wtedy  kiedy  wprowadzone  i  wdrożone  zostaną  odpowiednie
przepisy  to  regulujące.  Na  dzień  dzisiejszy  gmina  nie  posiada  prawnych  możliwości,  aby  handlować
węglem. W Gminie Nowa Ruda będą dwa składy węglowe się tym zajmujące. Prywatni przedsiębiorcy,
którzy zadeklarowali, że będą to zadanie dla Gminy realizować. Zakup i sprzedaż będzie leżała po stronie
gminy,  a  w  ich  kwestii  będzie:  przywóz,  gromadzenie,  dystrybucja.  Przekazana  została  informacja  do
Wojewody z wstępnym zapotrzebowaniem . 

Radny Janusz Staniocha – to będzie węgiel polski czy z zagranicy ?

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – na takie pytania nikt niestety nie odpowiada, bałagan trwa w
najlepsze. Oczekuję się od Gminy ilości terminów itd. Nie ma obowiązujących przepisów. Nikt nie mówi
jaki to będzie węgiel dostarczany. Z tego powodu prywatni przedsiębiorcy nie chcą brać odpowiedzialności
za zakup tego węgla i sprzedaży go, ponieważ oceniają ryzyko niewłaściwego tego węgla jako duże. Mają z
tym do czynienia na co dzień. W związku z tym nie chcieli bezpośrednio zaangażować się w to zadanie.
Sprowadzany węgiel  z  różnych stron  świata  często  nie  spełnia  żadnych norm.  Nie  wiadomo co  będzie



sprzedawane mieszkańcom Nowej Rudy.

10. Zakończenie obrad.

Wobec  wyczerpania  dziennego  porządku  obrad  sesji  Przewodniczący  Andrzej  Behan  zamknął  jej
posiedzenie. 
Na tym protokół zakończono.

Protokołował(a): Katarzyna Kochajkiewicz


